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Vedr fertilitetsbehandling.

Til rette vedkommende,

Mit navn er Heidi Berg Kristensen. Jeg er 31 år og bor alene. Jeg er en af de personer, der vil blive ramt, 
hvis regeringen vælger at gennemføre forslaget om, at behandling til barnløse skal til at betale.

Jeg har været igennem 6 IUI-D behandlinger samt 2 IVF og det er virkelig hård kost fysisk og psykisk. For 
mig er det desværre ikke lykkes at blive gravid med et drømmebarn endnu, men håbet lever i mig. Det er det 
eneste jeg ønsker mig, udover et godt helbred. 

Hvis lovforslaget bliver vedtaget - hvad så med os enlige og de lesbiske? For mig kan jeg ikke tage det på 
anden måde end at denne form for familie ikke er OK i et moderne samfund, altså at jeg bliver diskrimineret 
imod fordi jeg vælger en anden form for "kernefamilie". 

Jeg ville aldrig få råd til de behandlinger jeg har været igennem, hvis det ikke var for den gratis behandling 
jeg har kunnet få. Jeg har valgt IUI og IVF af etiske årsager. Mit alternativ er, at jeg må ud og dyrke 
ubeskyttet sex med en fremmed mand, som jeg så siden hen dumper fordi det eneste jeg kunne bruge ham 
til var at kunne blive gravid. 
Er det sådan et moderne samfund skal se ud? Er det virkelig det værd, at spare de penge og vide hvilke 
konserkvenser det får for mange enlige og lesbiske? Er der råd til, etisk og økonomisk, at behandle mig for 
de sygdomme jeg evt. kan få ved ubeskyttet sex med total fremmede mænd?
Der er jo en risiko ved mit alternativ og det er sexuelt overførte sygdomme. Får jeg en alvorlig en af dem, så 
kan jeg i yderste tilfælde dø. Jeg har overvejet plan B, faktisk har mine forældre sagt at de synes bare jeg 
skulle gå i byen en aften og have sex med en tilfældig, men ved du hvad - det er bare ik fair, hverken for mig 
eller for den mand. 

IVF er hårdt. Det er fantastisk hårdt psykisk og bestemt ik "den nemme løsning". Men det er også den mest 
etiske rigtige løsning for mig. Jeg er ikke frivillig barnløs bare fordi jeg vælger at være enlig, så den tanke 
kan man godt glemme, hvis det så er næste holdning til min situation. At vælge at leve som enlig kan have 
mange årsager. Det handler, for mig, ikke om, at jeg vil være egoist og karrieremenneske og stadig have det 
hele. Jeg har ikke nogen fin karriere. For mig er det langt mere et psykisk valg. Det vil være ufattelig svært 
for mig at gennemføre mit alternativ til IVF/IUI, men hvis lovforslaget bliver gennemført så bliver jeg presset 
ud i plan B. 
Hvad skal jeg fortælle mit, forhåbenlig, kommende barn når det bliver stort nok og spørger hvor dens far er? 
Er det noget med:
"Mor tog i byen fordi hun ikke havde andre muligheder, og så blev du til"

Den sætning, jeg kan sige til mit kommende barn pt, hvor IVF er en mulighed er:
"Du er en gave fra en engel - en mand, som valgte at hjælpe mor så hun kunne få dig"

Hvilken lyder bedst i dine ører?

Bare lige et par tanker....

Rygere vælger selv at begynde at ryge. De kan få hjælp til at blive behandlet for rygersygdomme. 
-Jeg vælger at leve mit liv som enlig, men jeg står til ikke at kunne få hjælp til at få noget så dyrebart som et 
barn!.......
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Narkomaner vælger selv at misbruge piller o.l. De kan få hjælp til at komme ud af det.
-Jeg vælger at leve mit liv som enlig, men jeg står til ikke at kunne få hjælp til at få noget så dyrebart som et 
barn!.......

Hvorfor er det mere fair, at rygere, der vælger at ryge i mange mange år kan få hjælp til at leve videre, når de 
rent faktisk selv har medvirket til at nærmest ødelægge dem selv, men det at jeg gerne vil tilføje Danmark 
noget godt, nemlig et barn, det kan man ikke få hjælp til?!!! 
Hvis dette lovforslag vedtages så synes jeg man skal kigge nærmere på om rygere/narkomaner selv skal 
betale for deres behandling, fordi jeg har da ikke lyst til at betale (gennem min skat) for, at min nabo f.eks 
kan leve videre fordi han er pusher og narkoman....og det er han rent faktisk. 

Det er da hamrende unfair!

Til de som er forældre:

Er det dejligt at være forældre?

......jeg er en af de kvinder der nok aldrig får mulighed for at mærke det at blive mor, i hvert fald ikke på en 
etisk fornuftig måde, hvis forslaget om at kunstig befrugtning nu skal koste, bliver til virkelighed...!

Fortsat god dag.

Med venlig hilsen
...en kvinde der ville ønske hun kunne blive mor uden at skulle stresse over både det psykiske og det 
økonomiske.

Heidi Berg Kristensen


